
 

 

 

 

 

 1/4 

Dagsorden/Referat Holeby landsbyordning 
Dato og klokkeslæt:  Tirsdag d. 23. januar 2024, kl. 16:30- 19.30 

Sted: Personalerummet 

Forplejning: Julefrokost platte. 

Deltagere: Bettina Olsen, Konstitueret LBO - leder, Bettina Freisner, Dagtilbudsleder og referent. Rikke 

Jensen Formand, skolerepræsentant. Mia Pedersen Næstformand, skolerepræsentant. Tina 

Jansen medarbejderrepræsentant fra daginstitutionerne, Ane Høegh, dagtilbud 

repræsentant. Lisette Sørensen, dagtilbuds repræsentant. Christina Ølgaard dagtilbud 

repræsentant. Lena Thorsager skolerepræsentant. Malene Andreassen skolerepræsentant. 

Pia Thusen medarbejderrepræsentant. Kia Brun Borgstrøm elevrådsrepræsentant  

Fraværende:  Kia Brun Borgstrøm elevrådsrepræsentant 

Mødeleder: Rikke Jensen 

Referent:  Bettina Freisner 

  

1. Godkendelse af referat fra d. 11. dec. 2024 og Godkendelse af 
dagsorden  

Sagsfremstilling: 

Der ønskes en hurtigere godkendelse af referatet fremadrettet, så medierne kan se 

beslutningerne på hjemmesiden. 

 

Beslutning: Referat fra sidst er godkendt. Dagsordenen er godkendt.  

Referatet udsendes til den samlede bestyrelse via mail. Godkendelse og evt. 

kommentarer sendes retur via mail inden for en uge til Bettina Olsen. 

 

2. Nyt fra ledelse, Formand og Elevråd  

Sagsfremstilling: Ledelse, Formand og Elevråd information. 

 

Beslutning: 

 

Ledelse: Økonomi: Der uddeles en oversigt over regnskabet for 2023. 

Der har været øget forbrug af personale i Myretuen siden den seneste 

gennemgang.  

Personalesituation: 

Der er modtaget en lærer opsigelse i skolen. Det er meldt ud til børn og 

forældre. 

I forbindelse med lukningen af Horslunde Realskole, skal Holeby udlåne 

medarbejdere – 2 pædagoger fra SFO´en og eventuel 

administrationspersonale til hjælp med det øget antal elever på Søllested og 

Byskolen, gældende fra 1. marts eller muligvis tidligere.  
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Der afholdes en del årgangsmøder så lærer - og pædagogopgaverne 

fordeles mest hensigtsmæssigt. 

I Myretuen er der ansat ny pædagog pr. 1/12. Der er 2 medarbejdere på 

barsel. Der er ansat 2 barselsvikarer. En pædagog er gået på efterløn. 

I SFO er 2 på barsel. En er på vej tilbage som morgenåbner 5/2-24. 

Der er en proces i gang i forhold til at få alle medarbejdere placeret – det 

tilstræbes af efterkomme medarbejdernes ønsker om ansættelsessted. Det 

samlede overblik kommer efter 1. februar 2024. 

Kommende aktiviteter:  

▪ Åbent hus: Der afholdes Åbent Hus i Rødby og i Maribo – desværre 

er det begge steder samme dato: onsdag d. 24/1 kl. 17-18. 

▪ Trivselsundersøgelse: National trivselsundersøgelse – starter d. 30. 

jan. 2024. 

▪ Samarbejde med ungdomsskolen – der kommer pædagogisk 

personale, der har et forløb i 6. kl. for at lette overgangen fra 6. -7. 

klasse og et skoleskift. 

▪ Der er kommet tilbud om at bruge Andels El-busser til en 

udflugtstur til Geocenter Møn. Det har vi taget imod. 

Formand: 

Der var deltagelse til Åbent Hus i Rødby d.16/1. Det var et godt arrangement med 

rundvisning på skolen. Børnene var glade da de gik derfra – og forældrene virkede 

trygge. 

Elevråd: 

Har møde d. 24/1 – det skal debatteres, hvad de penge de har tjent ved julebasaren skal 

bruges til. Det drejer sig om ca. kr. 3200,-. 

 

3. Minimumsnormeringer 

Sagsfremstilling: 

Hvordan er status på disse og hvad betyder det for Myretuen. Bettina Freisner vil give en 

status. 

 

Beslutning: Fra ¼- 24 er der et fald i børnetal og der ses på, hvor mange børn der 

indskrives hen over året ift. at ansætte mere personale så minimumsnormeringen 

imødekommes. 

Der er ansat en medarbejder på 35 timer fra 1/2-31/3, så børnehaven imødekommer 

minimumsnormeringer 
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4. Tilsyn i Børnehaven  

Sagsfremstilling: 

• Varsling af tilsyn i børnehaven d. 13. marts kl. 10- 14 og efterfølgende 

fyraftensmøde kl. 17.15- 19.15 for medarbejdere og ledelse Bettina Freisner 

orienterer.  

• Tilsynsdialog med forældrebestyrelse kl. 16.00-16.45 

 

Beslutning: Christina og Ane deltager og Bettina Freisner sørger for forplejning. 

 

5. Børnehavens bæredygtighed 

Sagsfremstilling: 

Drøftelse af Børnehavens muligheder for at blive bæredygtig i fremtiden. 

Hvilke tiltag kan bestyrelsen gøre? 

Ane Høegh havde forud for mødet fremsendt en række spørgsmål som Bettina Freisner 

har bedt pladsanvisningen svare på: 

 

•  Hvor mange børn er der i Skoven og i Myretuen pr. 1.1. 2024? Hvordan ser 

det ud efter 1. april hvor førskolen starter? 

Der var indmeldt 30 i Skoven og 20 i Myretuen. 1. april forventet: 16 i Huset og 25 i 

Skoven. 

• Hvor mange børn er der plads til i henholdsvis Skoven og Myretuen?  

Der er plads til 30 i Skoven og 64 i Myretuen 

• Er der blevet sagt nej til nogle børn pga. pladsmangel i Skoven i 2023? Hvor 

går de børn evt. i børnehave nu?  

Nej – de har ventet til 1. april 2024. 

Der er forældre i bestyrelsen, der har opfattelse af at nogle forældre har fået, nej.  

 

• Hvordan ser fremtidsprognosen ud til Skoven og Myretuen de næste 2-3 år?  

Det har vi ikke mulighed for at sige – kun ud fra venteliste er der: 

I 2024: Indmeldte i Myretuen 1/4 13 børn – 1/12 -22 børn 

                              Skoven          23 børn –          32 børn 

I 2025: Indmeldte i Myretuen 1/4 13 børn     1/12 16 børn 

                             Skoven           26 børn             30 børn 

• De børn som går i Skoven bor de i børnehavens ”distrikt”? Eller søger børn fra 

Maribo og Rødby Skoven?  
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Der er fra Guldborgsund 5 børn – Rødby 5 børn – Østofte 1 barn - Maribo 1 barn – 

Holeby 19 børn 

Beslutning: 

Det er ikke en bestyrelsesbeslutning om Myretuen samlet set er en bæredygtig 

institution. Der skal kigges på løsninger, der kan styrke en fælles profil med fokus på 

natur og udeliv for hele den samlede institution Myretuen. Skoven er et aktivt valg for de 

forældre der har valgt det.   

Punktet tages op igen næste gang. 

6. Skoleplan, udviklingsplan og sammenlæsninger af klasser og 
SFO-normering 

Sagsfremstilling: 

• Status på skoleplan og udviklingsplan i forhold til STUK. 

STUK er undervisningsministeriet. Der er skoler på Lolland der er under 

bekymrende kvalitet. Holeby har været under tilsyn, men er det ikke længere. 

Der er besluttet at Holeby Landsbyordning ikke skal udarbejde kommende 

skoleplan og udviklingsplan. Ledelse og medarbejdere deltager i processen som 

de andre skoler samt følger anvisninger som STUK arbejdet giver. 

 

Der er ansat ny souschef i skole - og dagtilbud – Det er på skoledelen og med 

fokus på STUK arbejdet. Der er også ansat 2 nye konsulenter i staben til dette 

arbejde. 

 

Vi fortsætter vores arbejde med Skolestyrken. Og har udvalgt fokus på ”Trivsel i 

trygge fællesskaber”.  

 

• Sammenlæsning af klasser i fremtiden. Vi sammenlæser 4. + 5. + 6. kl.  

Der vil også ske sammenlæsning i indskolingen på 2.-3. årgang og 0.-1. klasse vil 

går i forløb sammen. 

 

• SFO-normering: Normeringen er 1:12 og der er pt. 39 tilmeldte børn. 

 

Beslutning: 

 

7. Evt.  

Næste møde: 21. feb. 2024. 

 

Kommende punkter: 

• Børnehavens bæredygtighed – fælles profil for Myretuen. 

 

 


